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[bookmark: _Toc2]Article summary:
1. A statement of reasons is a statement that explains why a decision was made and the materials and issues considered in the decision-making process. It is often required by legislation or as part of review procedures.
2. Decision-makers may choose to provide a statement of reasons even if not required, as it promotes good administration and can assist with reviews.
3. A statement of reasons should include a clear description of the decision, relevant legislation, identification of the decision-maker, an outline of the decision-making process, and detailed reasons for the decision with reference to evidence or material considered.
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Appears moderately imbalanced: The article provides some useful information, but is missing several important points or pieces of evidence that would be required to present the discussed topics in a balanced and reliable way. You are encouraged to seek a more balanced perspective on the presented issues by exploring the provided research topics and looking at different information sources.
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作为一篇关于公共法律要点的文章，本文提供了有关决策者应该何时、如何提供决策理由的信息。然而，文章存在一些偏见和不足之处。

首先，文章没有充分探讨决策者拒绝提供决策理由的情况。虽然文章简单地列举了一些可能的情况，但并没有深入探讨这些情况是否合理或是否符合公正原则。此外，文章也没有涉及到当一个人被拒绝提供决策理由时可以采取的救济措施。

其次，文章过于强调了提供决策理由的好处，但却忽略了可能存在的风险和缺陷。例如，在某些情况下，提供不充分或错误的决策理由可能会导致司法审查挑战，并最终导致该决定被撤销或修改。因此，在准备和提交任何形式的声明之前，必须仔细考虑其内容和质量。

最后，本文未能平等地呈现双方利益相关者（即政府机构和申请人）。尽管本文强调了申请人请求获得决策理由的权利，并指出在某些情况下，政府机构可能会选择自愿提供决策理由，但文章未能探讨政府机构可能拒绝提供决策理由的情况，或者申请人可能滥用这种权利的情况。

总之，本文提供了一些有用的信息和指导方针，但也存在一些偏见和不足之处。在使用本文中提供的信息时，读者应该保持警惕，并考虑其他相关因素。
[bookmark: _Toc5]Topics for further research:
· Refusal to provide decision reasons

· Remedies for denied decision reasons

· Risks and drawbacks of providing decision reasons

· Insufficient or incorrect decision reasons

· Government agencies' refusal to provide decision reasons

· Abuse of the right to request decision reasons
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